
Zápis z 203. zasedáńı AS MFF UK dne 1. ř́ıjna 2014

Př́ıtomni: C. Brom, Z. Drozd, R. Grill, K. Kampf, A. Komárek, M. Krtička, P. Krtouš,V. Kuboň, T. Masař́ık,
V. Musil, M. Omelka, O. Pangrác, J. Pešička, M. Pšenička, J. Svoboda, D. Šmı́d (↓ 21:50), Z. Vytisková,
V. Witzany, M. Žák.
Hosté: F. Chmeĺık (↓ 21:24), P. Kolman (↓ 21:24), J. Kratochv́ıl (↓ 21:50), D. Lanková (↓ 20:17), A. Ĺıska (↓ 20:17),
M. Rokyta (↓ 21:47), J. Trlifaj (↓ 21:24), L. Veverka (↓ 20:17), M. Vlach (↓ 21:50), L. Skrbek (↓ 21:16),
M. Michálek (↓ 21:16), J. Šejnoha (↓ 21:16), P. Korcsok.
Omluveni: L. Adam (vzdáleně př́ıtomen), J. Fiala, P. Vágner.
L. Adam byl vzdáleným pozorovatelem zasedáńı přes SKYPE, nikdo neměl námitek.

Zasedáńı bylo zahájeno v 18:10. Zasedáńı ř́ıdil V. Kuboň.
Program zasedáńı

1. Představeńı nové studentské komory AS

2. Schváleńı programu

3. Volba předsedy a jednatele AS MFF UK

4. Schváleńı zápisu z 201. řádného a 202. mimořádného zasedáńı

5. Informace vedeńı fakulty

6. Informace k novele vysokoškolského zákona

7. Návrh na změnu ve vedeńı MFF UK – změna v obsazeńı funkce proděkana pro rozvoj

8. Návrh Výročńı zprávy MFF UK za rok 2013

9. Návrh na jmenováńı disciplinárńı komise MFF UK

10. Návrh na převedeńı hospodářského výsledku 2013

11. Návrh směrnice děkana č. 5/2014 – Využit́ı paṕırové podoby výkazu o studiu

12. Návrh směrnice děkana č. 6/2014 – Výplata stipendíı

13. Návrh směrnice děkana č. 7/2014 – Podrobnosti o organizaci studia v doktorských studijńıch programech

14. Pravidla pro uznáváńı stipendíı

15. Určeńı delegát̊u AS do konkurzńıch komiśı

16. Nominace člen̊u do RVŠ

17. Určeńı termı́n̊u př́ı̌st́ıch zasedáńı AS MFF UK

18. Různé

1 Představeńı nové studentské komory AS

Představeńı proběhlo úspěšně.

2 Schváleńı programu

Byly přidány body Pravidla pro uznáváńı stipendíı a Nominace člen̊u do RVŠ. Program byl schválen souhlasem
všech př́ıtomných.
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3 Volba předsedy a jednatele AS MFF UK

T. Masař́ık navrhuje Z. Drozda na post předsedy akademického senátu, ten přij́ımá a byl následně zvolen.
Hlasováńı 18 – 0 – 1

Z. Drozd byl zvolen.
T. Masař́ık navrhuje V. Musila na post jednatele akademického senátu, ten přij́ımá a byl následně zvolen.

Hlasováńı 18 – 0 – 1
V. Musil byl zvolen.

4 Schváleńı zápisu z 201. řádného a 202. mimořádného zasedáńı

Zápisy byly schváleny tichým souhlasem.

5 Informace vedeńı fakulty.

Slova se uj́ımaj́ı J. Kratochv́ıl a daľśı.

1. Jeden student se odvolal proti neuděleńı Studentského Fakultńıho Grantu (SFG). Po přezkoumáńı všech
okolnost́ı děkan vydal nové, opět negativńı rozhodnut́ı. Ukázalo se, že SFG byl podán na aktivitu, za
kterou student dostal mimořádné stipendium z jiného zdroje. V době podáńı SFG ani v době podańı
st́ıžnosti o této skutečnosti nevěděl. Všichni zúčastněńı byli s řešeńım srozuměni.

2. K děkanovým rukám byl doručen podnět k zahájeńı disciplinárńıho ř́ızeńı kv̊uli výrok̊um v internetové
diskusi o kolej́ıch 17. listopadu. Děkan se této kauze pozorně věnoval, sešel se s některými aktéry a nakonec
se rozhodl disciplinárńı ř́ızeńı nezahájit. A to ze dvou d̊uvod̊u. Podle vyjádřeńı právńıka lze velmi obt́ıžně
dokázat, že výroky pronesené v rámci uzavřené diskusńı skupiny na facebooku lze kvalifikovat jako ”̌śı̌reńı
nepravdivé informace“, aby mohly poškodit dobré jméno univerzity. Za druhé, osoba, která podnět podala,
sice reaguje na email, ale odmı́tla návrh osobńıho setkáni s panem děkanem a dopisy odeśılané na j́ı
uvedenou poštovńı adresu se vracej́ı jako nedoručitelné. Děkan tak toto podáńı považuje za anonymńı
udáńı a dále se j́ım nebude zabývat.

3. Instalace klimatizace do Karĺına byla nuceně odložena z d̊uvodu podáńı nesprávné specifikace firmou
s nejlevněǰśı nab́ıdkou, která byla po právu zamı́tnuta. Firma se následně odvolala k úřadu pro ochranu
hospodářské soutěže.

4. Uzavřela se anketa za LS 2014 a děkanem byli oceneni nejlépe hodnoceńı pedagogové na zasedáńı vědecké
rady MFF UK dne 1.10.2014, po Jarńıkovské přednášce.

5. Na začátku zář́ı proběhly oslavy 60 let CERN. V ČR se oslav zúčastnil generálńı ředitel CERN prof.
Heuer, který přednesl veřejnou přednášku, z̊učastnil se pořadu ČT HydePark a obdržel Zlatou pamětńı
medaili UK.

6. Prob́ıhá výběrové ř́ızeńı na projekt stavby pavilonu Troja.

7. Po dlouhotrvaj́ıćım čekáńı na podpis projektu VaVpI z MŠMT, k podpisu doslo až na konci srpna a
smlouvy dorazily na MFF UK až během Albeřského týdne, nyńı prob́ıhaj́ı výběrová ř́ızeńı na dodavatele
př́ıstrojového vybaveńı a stavebńıch praćı.

8. F. Chmeĺık: Počet podaných přihlášek 2217, z toho se zapsalo 942 student̊u, tedy nár̊ust o cca 120 lid́ı
oproti loňskému roku.

9. P. Kolman: Anglické studium má celkem 60 uchazeč̊u, z toho je 14 přijato.

10. M. Rokyta: Referuje výsledky z matematických test̊u proběhlých na Albeři.

11. M. Vlach: Představuje portál matfyz.cz.

R. Grill se táže, zda-li se již tvoř́ı rozpočet na následuj́ıćı rok. J. Kratochv́ıl odpov́ıdá, že se zat́ım tvoř́ı pouze
Univerzitńı rozpočet.
C. Brom se tázal na stav našich akreditaćı. P. Kolman reaguje, že pravděpodobně je dobrý.
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6 Informace k novele vysokoškolského zákona

Slova se ujal C. Brom.

1. Klesá autonomie fakult, ty budou mı́t v kompetenci pouze to, co maj́ı ve statutuu.

2. Bude pośılena funkce správńıch rad vysokých škol, např. budou schvalovat rozpočet (což nicméně může
univerzitńı senát přehlasovat).

3. Hroźı, že by mohly být obory nahrazeny programy.

Poté následuje prezentace J. Šejnohy. Zejména se věnuje největš́ı změně v zákoně, kterou je institucionálńı
akreditace. Následuje diskuze.

7 Návrh na změnu ve vedeńı MFF UK – změna v obsazeńı funkce
proděkana pro rozvoj

J. Kratochv́ıl oznamuje změnu ve vedeńı, kde Z. Němečka nahrad́ı na postu proděkana pro rozvoj L. Skrbek.
Tato změna byla již dlouho plánovaná s ohledem na p̊uvodni dohodu, kdy při sestavováńı kolegia děkana v roce
2012 bývalý děkan prof. Němeček souhlasil p̊usobit v roli proděkana pro rozvoj po dobu dvou let.
Následuje krátké představeńı V. Skrbka.
Usneseńı: Senát bere se souhlasem na vědomı́ volbu proděkana pro rozvoj, kterým bude prof.
Skrbek.

Hlasováńı 19 – 0 – 0
Usneseńı bylo přijato.

8 Návrh Výročńı zprávy MFF UK za rok 2013

J. Kratochv́ıl spolu s M. Vlachem a L. Veverkou představuj́ı výročńı zprávu.
T. Masař́ık slibuje, že dodá do výročńı zprávy složeńı bývalého SKASu.
J. Šejnoha hovoř́ı o možnosti přidáńı některých graf̊u z ankety do výročńı zprávy.
Usneseńı: AS MFF UK schvaluje výročńı zprávu za rok 2013.

Hlasováńı 19 – 0 – 0
Usneseńı bylo přijato.

9 Návrh na jmenováńı disciplinárńı komise MFF UK

Návrh na jmenováńı disciplinárńı komise MFF UK na dvouleté obdob́ı od 17. ř́ıjna 2014 v následuj́ıćım složeńı:
členové:

• doc. RNDr. Frantǐsek Chmeĺık, CSc., předseda

• doc. RNDr. Mirko Rokyta, CSc.

• doc. RNDr. Pavel Töpfer, CSc.

• Mgr. Dušan Knop

• Mgr. Martin Böhm

• Mgr. Václav Pavĺık

náhradńıci:

• prof. RNDr. Jǐŕı Podolský, CSc., DSc.

• prof. RNDr. Lubomı́r Skála, DrSc.

3



• Veronika Sĺıvová

• Mgr. Tomáš Jakl

Usneseńı: AS MFF UK schvaluje navržené složeńı disciplinárńı komise.
Hlasováńı 19 – 0 – 0

Usneseńı bylo přijato.

10 Návrh na převedeńı hospodářského výsledku 2013

Děkan předkládá Akademickému senátu MFF UK návrh na převedeńı hospodářského výsledku MFF UK ve
schvalovaćım ř́ızeńı za rok 2013 takto:

• Převedeńı zisku ve schvalovaćım ř́ızeńı v částce 258 923 Kč ve prospěch nerozděleného zisku MFF UK.

• Převedeńı vnitrouniverzitńıho zisku ve schvalovaćım ř́ızeńı v částce 6 152 557 Kč ve prospěch vnitrouni-
verzitńıho hospodářského výsledku.

Usneseńı: AS MFF UK schvaluje převedeńı hospodářského výsledku MFF UK ve schvalovaćım
ř́ızeńı za rok 2013.

Hlasováńı 19 – 0 – 0
Usneseńı bylo přijato.

11 Návrh směrnice děkana č. 5/2014 – Využit́ı paṕırové podoby
výkazu o studiu.

P. Kolman představuje směrnici: Index bude ponechán těm, kteř́ı ho maj́ı, kontrolovat se však již nebude. Těm,
kteř́ı ho nemaj́ı, či ztrat́ı, nový vydán nebude.
Z. Vytisková se táže, zdali se zavrhla volitelná možnost mı́t index jako památńıček, jak bylo p̊uvodně plánováno.
P. Kolman odpov́ıdá, že ač se tato varianta zvažovala, bylo od ńı upuštěno z d̊uvodu právńıch problémů.
Doplňuje, že fakulta nemůže vydat nic, co by nebylo úředńı.
P. Krtouš se táže, jestli se máme spoléhat na SIS, či si vést svoji databázi výsledk̊u student̊u. P. Kolman
odpov́ıdá, že SIS se pravidelně zálohuje. Nav́ıc se postupně zavád́ı př́ısněǰśı přidělováńı oprávněńı na zapisováńı
do SISu. Všichni až na tajemńıky mohou zapisovat pouze předměty, které uč́ı nebo garantuj́ı.
C. Brom tvrd́ı, že jsou v SISu zálohy pouze dvouměśıčńı. P. Kolman ř́ıká, že se budou výpisy studijńıch povinnost́ı
na konci roku vždy tisknout a archivovat. C. Brom dodává, že by stačilo, kdyby se dělaly např. ročńı zálohy
SISu a daly se někam do trezoru.
Z. Vytisková se táže, jestli by nešel podepsaný výpis studijńıch povinnost́ı źıskat na studijńım odděleńı. J. Kra-
tochv́ıl odpov́ıdá, že takový právně závazný dokument může podepsat pouze on či některý proděkan. Zmı́něná
pravomoc nelze delegovat na studijńı odděleńı. R. Grill dodává, že by student mohl dostat PDF s digitálńım
podpisem fakulty.
Usneseńı: AS MFF UK bere se souhlasem na vědomı́ směrnici děkana č. 5/2014.

Hlasováńı 19 – 0 – 0
Usneseńı bylo přijato.

12 Návrh směrnice děkana č. 6/2014 – Výplata stipendíı

P. Kolman představuje směrnici: Bude možnost udělit doktorandovi 1000,-Kč př́ıplatek ke stipendiu za oborově
význammnou publikačńı činnost. O přiznáńı tohoto př́ıplatku rozhoduje děkan na základě doporučeńı př́ıslušné
RDSO, jednaj́ıćı zpravidla z popudu školitele.
P. Krtouš se táže, zda se jedná o jednorázovou částku. P. Kolman odpov́ıdá, že je to trvalé navýšeńı paušálu,
na které by eventuálně někdy měli dosáhnout všichni aktivńı doktorandi. P. Krtouš dodává, že by se měli na
směrnici upozornit předsedové RDSO.
Usneseńı: AS MFF UK bere se souhlasem na vědomı́ směrnici děkana č. 6/2014.

Hlasováńı 19 – 0 – 0
Usneseńı bylo přijato.

4



13 Návrh směrnice děkana č. 7/2014 – Podrobnosti o organizaci
studia v doktorských studijńıch programech

P. Kolman představuje směrnici: Měńı se struktura oborových rad a RDSO. Oborové rady, jej́ıchž součástmi
jsou RDSO, mı́vaj́ı v současnosti až 100 člen̊u a je prakticky nemožné, aby se scházely. Nově maj́ı být oborové
rady menš́ı a RDSO nemuśı být podmnožinou odpov́ıdaj́ıćı odborové rady. Daľśı změnou bude, že garant oboru
bude zároveň předsedou RDSO. V hlasováńı při obhajobách disertačńıch praćı budou mı́t hlasovaćı právo také
oponenti.
P. Krtouš se táže, jak to bude s termı́ny odevzdáńı hodnoceńı. P. Kolman odpov́ıdá, že konkrétńı termı́ny budou
v harmonogramu, zat́ım však žádné fixńı nejsou.
P. Kolman také dodává, že student se př́ıpadně může odvolat k oborové radě, pokud nesouhlaśı s rozhodnut́ım
RDSO.
Usneseńı: AS MFF UK bere se souhlasem na vědomı́ směrnici děkana č. 7/2014.

Hlasováńı 19 – 0 – 0
Usneseńı bylo přijato.

14 Pravidla pro uznáváńı stipendíı – 2. čteńı

Z. Vytisková kritizuje, že nebyl tento bod v navrženém programu. Z. Vytisková informuje o tom, že se k návrhu
sešla legislativńı komise, ale na jej́ım zasedáńı nebylo přijato žádné usneseńı.
D. Šmı́d se táže, jak dopadl potenciálńı problém s 10% hranićı student̊u po prvńım semestru. P. Kolman
odpov́ıdá, že pokud bude mı́t nárok na stipendium méně než 10 % student̊u, tak se dle univerzitńı směrnice
stipendium vyplat́ı nejlepš́ım 10 % student̊um z dané kategorie.
Usneseńı: AS MFF UK schvaluje pravidla pro uznáváńı stipendíı ve 2. čteńı.

Hlasováńı 13 – 0 – 6
Usneseńı bylo přijato.

15 Určeńı delegát̊u AS do konkurzńıch komiśı

Na matematické sekci je navržen D. Šmı́d a jako náhradńık V. Musil.
Na fyzikálńı sekci je navržen K. Kampf a jako náhradńık V. Witzany.
Usneseńı: AS MFF UK potvrzuje nominaci uvedených delegát̊u do konkurzńıch komiśı.

Hlasováńı 19 – 0 – 0
Usneseńı bylo přijato.

16 Nominace člen̊u do RVŠ

Z. Drozd představil dopis. P. Korcsok dodává, že se jedná o možnost nominovat delegáty za celou univerzitu,
která následně provede selekci. Př́ıpadné návrhy se maj́ı pośılat na předsednictvo AS do 20. 10. 2014.
P. Krtouš oznamuje, že brzy bude potřeba vybrat zástupce do RVŠ za MFF UK.
C. Brom dodává, že se ohledně univerzitńıch kandidát̊u zeptá současných zástupc̊u v RVŠ za univerzitu, zda
maj́ı zájem znovu kandidovat.

17 Určeńı termı́n̊u př́ı̌st́ıch zasedáńı AS MFF UK.

Pro zasedáńı AS MFF UK byly vybrány následuj́ıćı termı́ny:

• 5. 11. 2014

• 3. 12. 2014

• 7. 1. 2015
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18 Různé

P. Krtouš se táže ohledně účtováńı mezd z grantu. Konkrétně, jestli lze zpětně zjistit kolik peněz z jakého grantu
bylo komu vyplaceno. Po diskuzi M. Rokyta podotýká, že př́ıslušnou sestavu, zahrnuj́ıćı rozpis po osobách a
účtech, je možno źıskat jednou za čtvrt roku od Mgr. Jančáka cestou sekčńıch proděkan̊u.
P. Korcsok žádá pro sebe a M. Michálka př́ıstup do interńıch stránek senátu.
Usneseńı: AS MFF UK zpř́ıstupńı interńı sekci svých stránek také univerzitńım senátor̊um za
MFF UK.

Hlasováńı 18 – 0 – 0
Usneseńı bylo přijato.

Následovala krátká diskuze na téma složeńı komiśı AS MFF UK.

Jednáńı bylo ukončeno 22:01. Zapsal T. Masař́ık.
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